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02.10.2012 SETimes Safet Kabashaj Belediye başkanları iki yeni belediyenin ileri yönde adım 
atacağını söylemesine karşın, pek çoğu değişikliklerin durumlarını iyileştireceğinden şüpheli. 
Kosova'da yeni kurulan ve azınlıklıkların yoğunlukta olduğu iki belediye, güvenlik, temel haklar ve 
özgürlükler ve yok denecek kadar az ekonomik fırsatlarla ilgili kaygılara rağmen, denetimli 
bağımsızlık sonrası dönemde ilerlemeye hazır olduğunu söylüyor Yeni belediyeler, Marti 
Ahtisaari'nin Kosova'ya ilişkin statü uzlaşma planına dayanılarak oluşturuldu. Belediyelerin 
kurulmasının yanı sıra yerel adem merkeziyete nezaret eden Uluslararası Sivil Dairesi'nin başkanı 
Peter Feith, yaz ayı başlarında belediye temsilcilerini denetimli bağımsızlık sonrası dönemi 
düşünmeye başlamaya çağırdı. Priştine yakınlarındaki Sırp yoğunluklu yeni Gracanica belediyesinin 
başkanı Bojan Stojanoviç SETimes'a verdiği demeçte, bu şartlar altında her normal insanın 
endişeleneceğini söylüyor. Stojanoviç, "Her yeni şey, Balkanlar'daki bizler için endişe kaynağı 
oluyor." diyor. Belediye başkanı, yerel liderlerin mevcut toplumsal sorunları çözebileceği ve 
çözmesi de gerektiği inancıyla yeni düzenden yararlanmaya kararlı olduğunu söylüyor. Stojanoviç, 
"Karşılaştığımız bütün sorunları, özellikle de Sırp toplumuyla ilgili olanları, açık ve şeffaf bir biçimde 
duyurmaya devam edeceğiz." diyor. Güney Kosova'daki Türk yoğunluklu Mamuşa belediyesinin 
başkanı Arif Bytyc, uluslararası denetimin sona ermesinden endişelenmediğini söylüyor. SETimes'a 
konuşan Bytyc, "Türk ve Arnavut toplumları arasındaki birlikte yaşam her zaman olumlu olmuştur 
ve endişelenmeye gerek yoktur." diyor. Ancak Stojanoviç, uluslararası ofisin ayrılmadan önce işini 
bitirmediğini söylüyor. Stojanoviç, "İnşaat, mali ademi merkeziyet ve devlet mallarının 
netleştirilmiş [statüsü] ile ilgili yasaların hazırlanmasına yardım etmeliydiler." diyor. Stojanoviç, 
Kosova'nın bir kalkınma planı, bir sosyoekonomik harita ve sıradan insanların varoluşuna yardım 
etme amaçlı etkili bir stratejiden yoksun olduğunu belirtiyor. Belediye başkanı, "Normal ve 
müreffeh bir yaşam, iyi eğitim, sağlık ve istihdam için şartları yaratmazsak, şimdi, üç yıl veya 10 yıl 
içinde ayrılmalarının hiçbir önemi yok." diyor. Ofis, Ahtisaari planının uygulanmasına nezaret etti 
ve 2008 yılından beri yerel makamlara Batılı demokrasi ilkelerine dayalı siyasi kurumları ve 
uygulamaları geliştirmelerinde yardım etti. Bytyc, "Artık, Kosova ve kurumları, fonksiyonlarını 
uluslararası toplumun sürekli denetimi olmadan sürdürmeleri için gereken kapasiteye sahiptir." 
diyor. Bazı Sırplar buna katılmayarak, uluslararası denetleme misyonunun gitmesinin işleri daha 
kötü hale getireceğini savunuyor. SETimes'a konuşan Bojan Todoroviç, "Eskiden o realitede 
yaşıyorduk, şimdiyse Kosova kurumlarına katılmamız gerekiyor ve bu da zor bir şey." diyor. Yine 
de, Mamuşa'da yaşayan Eset Mazrrek gibi diğerleri, değişikliklerin günlük yaşam üzerinde herhangi 
bir pratik etkisi olmasını beklemediklerini söylüyor. SETimes'a konuşan Mazrrek, "Artık 
liderlerimizle uluslararası yetkililer yerine merkezi yetkililer işbirliği yapacak ve bu da benim 
hayatıma [doğrudan] bir etki olmayacağı anlamına geliyor." diyor.
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